

[Texte]

And then there are the weather conditions that they have to contend with. His Highness was there with the Royal Agricultural Society. I think it was good for the Australians, the New Zealanders, and some of the people from Africa and the Caribbean, to see what the Canadian livestock producer has to contend with in terms of weather.

The Chairman: This meeting is getting out of order, Mr. Minister. The questions have been pretty long and so are the answers.

Mr. Whelan: But this is one of our most important endeavours. It is probably one of the best as far as improving our trade facilities too, because people come from all over the world to view the livestock, and many of them make purchases at the sale. I believe one of the highest sale prices for a Hereford bull was obtained there.

I will end on that statement.

The Chairman: Thank you very much, gentlemen. The next questioner is Mr. McCain.

Mr. Whelan: The highest price was obtained for a Hereford bull.

Mr. McCain: I did not say that. What is the bull worth around here?

Mr. Whelan: You need the proper genetic breeding.

Mr. Wise: There is a good supply.

Mr. Whelan: The British breeds are now higher than the exotic breeds in most instances.

The Chairman: Mr. McCain, please.

Mr. McCain: Mr. Chairman, I would like to ask the Minister if he has given any consideration to my proposal in the House on the setting up of a committee of the House, preferably Agriculture, to give some consideration to the recommendations of the tariff board in respect of their upcoming GATT negotiations, and for permission for organizations to express their objections to some of those recommendations.

Mr. Whelan: Yes, I have. If you notice, in the United States we watch what they do very closely, and Mr. Bergland has recently announced an advisory group on that. In fact, it is made up of the heads of all the main producer organizations in the United States of America. We think that is a good idea, and we have been considering it for some time. Whether I told him and he went ahead with it before we did or not, I...

Mr. McCain: Yes, but when are we going to do this? They are going to be at GATT.

Mr. Whelan: The submission on agriculture has been made to GATT, but no decisions will be made before it comes back here. In all fairness, checking records and past history, I think

[Traduction]

Puis il y a également ces conditions météorologiques auxquelles les éleveurs doivent faire face. Son Altesse était là, avec la *Royal Agricultural Society*. Je crois qu'il a été utile aux Australiens, aux Néo-Zélandais et à certains représentants des pays d'Afrique et des Caraïbes de voir un peu à quel genre de conditions météorologiques les éleveurs canadiens doivent faire face.

Le président: Nous nous écartons quelque peu du sujet, monsieur le ministre. Les questions ont été assez longues, tout comme les réponses.

M. Whelan: Mais c'est là l'une de nos plus importantes responsabilités. Cette exposition est probablement l'une des meilleures pour ce qui est d'améliorer nos installations commerciales, car il y vient des gens de partout dans le monde pour admirer notre bétail, et un bon nombre d'entre eux font des achats sur place. Je crois que c'est lors de cette exposition que l'on a atteint un des prix de vente les plus élevés pour un taureau Hereford.

C'est la fin de ma déclaration.

Le président: Merci beaucoup, messieurs. M. McCain a la parole.

M. Whelan: On a obtenu le plus haut prix pour un taureau Hereford.

M. McCain: Je n'ai pas dit cela. Quel est le prix d'un taureau au Canada?

M. Whelan: Il faut qu'il s'agisse d'une race parfaitement pure.

M. Wise: Nous n'en manquons pas.

M. Whelan: les races britanniques obtiennent maintenant des prix plus élevés que les races exotiques, dans la plupart des cas.

Le président: Monsieur McCain, je vous en prie.

M. McCain: Monsieur le président, j'aimerais demander au ministre s'il a réfléchi à la proposition que je lui ai faite à la Chambre au sujet de l'établissement d'un comité de la Chambre, préférablement de l'Agriculture, afin d'étudier les recommandations de la Commission du tarif, relativement aux prochaines négociations du Gatt, et si les divers organismes sont autorisés à manifester leur opposition à certaines de ces recommandations.

M. Whelan: Oui, j'y ai réfléchi. Si vous avez remarqué, nous surveillons de très près les agissements des États-Unis et M. Bergland a récemment annoncé la formation d'un groupe consultatif à ce sujet. En fait, ce comité est constitué des directeurs des principales organisations de producteurs américains. A notre avis, c'est une bonne idée que nous avons envisagé de faire nôtre, pendant un certain temps. Quant à savoir si je lui en ai parlé et s'il a lancé le programme avant que nous le fassions, je...

M. McCain: Oui, mais quand irons-nous de l'avant? Eux seront présents lors des négociations du GATT.

M. Whelan: Les propositions relatives à l'agriculture ont été présentées au GATT, mais aucune décision ne sera prise avant que ces propositions ne soient retournées. En toute justice, si